
 

2013-2014 Annual Report 

 
This report is a condensed summary that will be expanded upon at the AGM on September 17

th
. As in 

prior years, this package has been kept to a minimum to reduce expenditures, while providing a quick 

synopsis of the year as reference for members. 
 

The full Audited Financial Statements for the year are available for any member who wishes to receive 

them. Please contact Natalie Deschamps at either: 613.569.8993 ext 225 or ndeschamps@ocapdd.on.ca 

to request a copy. The Association ended the year with an operating deficit of $34,711. The total annual 

operating budget is over $25 million, so this operating deficit represents a 0.1% variance for the year. 

The total accumulated debt is now $228,112. As we have reported previously, this is the 5
th

 year of 

frozen funding levels from the Government and yet operating pressures continue to increase, making 

the challenge of balancing the budget ever more difficult. Included in these financial pressures, were 

additional expenditures arising out of a negotiated collective agreement in November 2013. As most of 

you will be aware, staffing levels were further reduced in an effort to meet these increased costs.  
 

MCSS provided some one-time funding for mortgage reductions, along with some funding for several 

infrastructure projects which was appreciated. A summary of the revenues and expenditures for the 

year is provided in the pie charts below. 

 

 Revenues Expenses 
 

 

We would like to congratulate Myriam Gagnon and Lindsay Nix, who were this year’s recipients of 

Silver Spring Farm Scholarship Award in April.  
 

We would also like to express our appreciation to both Pam Parent who is retiring from the Board at 

the AGM, and Bonnie Dinning who will have completed her 9
th

 year on the Board. Bonnie will be 

missed at both the OCAPDD and OASIS Boards, where she served with distinction. 
 

Other activities that OCAPDD has been involved with over the past year in addition to normal 

operations, and will be commented on further at the AGM, include: the Every Canadian Counts 

national initiative; presentation to the Ontario Select Committee on Developmental Disabilities; a 

continuation of the ‘My Life My Plan’ initiative, along with the establishment of a self-advocacy 

group; a consulting project with the University of Ottawa’s Telfer School of Management; and, a 

project funded by Crime Prevention Ottawa to lead a project to develop training materials and 

programs to address the issue of home take-overs. 

 

As in previous years, a sincere expression of gratitude must be given to all of the employees and 

volunteers within OCAPDD. Their professional dedication and compassionate support to the 

individuals receiving service has been tremendous. On behalf of the Board of Directors and 

Management Team, thank you. 
 

  

Bill Cowie David A. Ferguson 

President Executive Director 
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Rapport annuel 2013-2014 
 

Le présent rapport se veut un résumé des sujets qui seront élaborés de manière plus exhaustive lors de 

l’AGA du 17 septembre. Comme par le passé, nous avons choisi de maintenir au minimum la trousse 

de renseignements dans le but de réduire les dépenses, tout en fournissant aux membres un outil de 

référence offrant un survol de l’année. 
 

Les états financiers vérifiés pour l’année fiscale sont disponibles pour tous ceux et toutes celles qui 

désirent les recevoir. Pour en obtenir une copie, veuillez communiquer avec Natalie Deschamps par 

téléphone au 613-569-8993, poste 225, ou par courriel à ndeschamps@ocapdd.on.ca.  L'Association a 

terminé l'année avec un déficit de 34,711 $. Les coûts d'opération annuels de l’AOCPDI étant de plus 

de 25 millions $, ce déficit représente un écart de 0,01 pour cent. La dette accumulée est maintenant de 

228,112 $. Tel qu’indiqué précédemment, il s'agit de la cinquième année durant laquelle les niveaux de 

financement du gouvernement sont gelés. Pourtant, les pressions de service continuent d’augmenter, ce 

qui rend le défi d'équilibrer le budget de plus en plus difficile à relever. Ces pressions d’ordre financier 

comprennent des dépenses supplémentaires découlant de la négociation de la convention collective en 

novembre 2013. Comme la plupart d'entre vous le savent déjà, l’effectif global a été réduit afin de 

pouvoir répondre à ces exigences.  
 

Le MSSC a fourni un financement ponctuel pour les réductions de prêts hypothécaires ainsi qu’un 

financement de plusieurs projets d'infrastructure, ce qui a été grandement apprécié. Les graphiques ci-

dessous offrent un sommaire des revenus et des dépenses de l’année qui vient de s’écouler. 
 

 Revenus Dépenses 
 

Nous tenons à féliciter Myriam Gagnon et Lindsay Nix, qui se sont méritées la bourse de la ferme 

Silver Spring en avril dernier. 
 

Nous aimerions également exprimer notre reconnaissance envers deux membres du Conseil 

d'administration qui nous quitteront après l'Assemblée générale annuelle : Pam Parent et Bonnie 

Dinning. Cette dernière termine sa neuvième année au Conseil d’administration. Elle manquera 

énormément aux conseils de l’AOCPDI et d’OASIS, où elle a servi avec distinction. 
 

L’AOCPDI a participé à de nombreuses activités au cours de la dernière année tout en effectuant ses 

opérations normales. Ceci sera commenté à l’Assemblée générale. Notamment, citons l’initiative 

nationale « Every Canadian Counts », la présentation sur les déficiences intellectuelle auprès du comité 

« Ontario Select », la suite de l’initiative « My Life My Plan » ainsi que la création d’un groupe 

d’autonomie sociale, le projet de consultation avec l'École de gestion Telfer de l'Université d'Ottawa, et 

l’initiative financée par Prévention du Crime Ottawa visant à mener un projet de développement de 

matériel et un programme de lutte contre la prise de possession de domiciles. 
 

Encore une fois cette année, nous nous devons d'offrir toute notre gratitude aux employés et aux 

bénévoles de l'AOCPDI. Leur engagement professionnel et leur compassion envers les personnes qui 

reçoivent nos services sont sans égal. Au nom du Conseil d'administration et des cadres supérieurs, un 

grand merci. 

 

  
William Cowie David A. Ferguson 

Président Directeur exécutif 
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